
OPPFØLGINGSRAPPORT 
Kretsmøter 2016 
 
RU: Nord -Norge  
 
Krets:  
 

Sak / tema Oppfølging  / tiltak  Ansvar  Avslutta  

6 Nord -
Troms 

Kadaverhenting: 
• Ynskjer info om forventa hentetid 
 
 
Livdyr: 
• Kven får leveringsavtale på smågris? Kan ein få 

det også i Nordland og Troms? 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
• Ynskjer tilbakemelding om forventa hentetidspkt 

av kalv, evt at det ikkje er avsetning. 
 

Mail frå Pål-Kenneth Løvås 18.04.: 
"Gitt svar pr. mail til kretsleder Morten Fredriksen 
at forventet hentetid på kadaver er 5 virkedager. 
Ref. fabrikksjef Norsk Protein." 
 
Mail frå Arne Flatmo 28.04.: 
Det meste av smågrisen i Nordland og Troms 
omsettes gjennom faste avtaler mellom kjøper og 
selger. I tillegg omsettes en del av smågrisen på 
det varierende spotmarkedet. Dette er det 
livdyravdelingen som server.  
Dersom en slaktegrisprodusent ønsker en fast 
leveringsavtale på et gitt kvantum, så kan Nortura 
være behjelpelig med å framskaffe dette, men da 
må det også finnes en smågrisselger som kan 
tenke seg å inngå en slik avtale. 
 
Vi har et forbedringspotensiale, men samtidig en 
kapasitetsutfordring når det gjelder tilbakemelding 
til kjøper/selger dersom vi ikke får gjennomført 
salg innen rimelig tid. Vi vil i større grad benytte 
sms og e-post for å gi en bekreftelse om vi fortsatt 
jobber med din bestilling/ditt salg.  
 

Pål-Kenneth 
Løvås 
 
 
 
Arne Flatmo 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Hilde Stokke 

18.04.16 
 
 
 
 
28.04.16 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
22.04.16 

7 Tromsø/ 
Karlsøy 
8 Lyngen 

Retur: 
• Ynskjer retur/kjøp av lammelever og -hovud, og 

storfetunge, -hjerte og -lever frå Målselv. 
 
 
Kje: 
• Saknar satsing som på sommarlam, med 

Mail frå Pål-Kenneth Løvås 18.04.: 
"Gitt svar på tlf til kretsleder Paul Johansen at det 
er opprettet en ordning slik at produsenter kan 
bestille slike produkter hos Nortura Målselv." 
 
Mail frå Finn Avdem 13.04: 
"Dette spørsmålet bør gå til Bente Avseth Bakke i 

Pål-Kenneth 
Løvås 
 
 
 
Finn Avdem 
 

18.04.16 
 
 
 
 
13.04.16 
 



prisverkemiddel til produsent. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
• Nisjeprodusent ynskjer møte med fabrikksjef 

Målselv om inntransport, slakting og skjering av 
kje. 

 

Kjøttcompagniet, som har ansvar for salg av 
sommarlam og kje. Men eg har jobba på 
tilførselssida med både sommarlam og kje og har 
litt peiling. Små kje med 5-6 kg slaktevekt er altfor 
små til å bli omsett som stykningsdelar. Det blir 
altfor dyrt for kundane. Vi er altså avhengig av å 
omsetja dei som heile slakt og da må det vera i 
butikkar med ferskvaredisk. Det er det dessverre 
veldig lite av i Nord-Noreg, men det blir jobba 
med. To seljarar i Nortura har det som oppgåve 
på BI og lage ein plan for sal av vår-kje gjennom 
MENY. Vi får håpe det kjem noko matnyttig ut av 
det. Så er det større kje som blir slakta seinare på 
året. Desse er det aktuelt å stykke ned. Det blir 
det jobba med på PU-avdelinga vår. Når det gjeld 
prisstimulans, så skal sjølvsagt Nortura jobbe for 
å ta ut ein høgast mogleg pris til bonden. Men kje-
varestrømmen er utfordrande fordi det er så få kg 
å dele kostnader på. Men staten har jo sørga for 
ein veldig sterk prisstimulans for å produsere kje 
gjennom eit høgt slaktekjetilskot. I 2017 vil dette 
vera kr 300 pr kje om det ikkje blir endra på ved 
årets jordbruksavtale. Snittvekt på kje er ca 7 kg, 
dvs 43 kr pr kg. Dette aukar kjetilførslane til 
Nortura. Heldigvis har vi også greid å auke salet 
ein del. Så vi har ein del på gang også når det 
gjeld kje og vi skal stå på også for geitebonden." 
 
Mail frå Arne Viggo Nesvold 18.04: 
"Følgende er gjort: Ringte nisjeprodusent uka 
etter kretsmøtet dette kom opp. Inviterte til møte, 
og han skulle gi nærmere beskjed om når det 
passet han for å ta et slikt møte. Har ikke 
gjennomført møte enda, da han ikke har tatt mer 
kontakt om tidspunkt det passer for han." 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Arne Viggo 
Nesvold 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
18.04.16 

10 Balsfjord/ 
Storfjord 

Marknad: 
• Coop Extra på Storsteinnes har lite Gilde-varer. 

Uklart kven som ikkje klarer å levere. Hadde før 

Mail frå Ole Riibe 25.04.: 
"Generelt var der et parti med fenalår til jul som 
var sperret pga. kvalitetsavvik på Coop 

Ole Riibe 
 
 

25.04.16 
 
 



jul bestilt fleire pallar fenalår til kampanje, fekk 
berre ein. 

 
 
 
 
ROS-analyse: 
• Saknar ROS-analysa, kvifor har sau men ikkje 

storfe? 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kretsmøte 2017: 
• Ynskjer Inger Lise Årrestad Rettedal for info om 

Klosterlamproduksjonen. 
 

sentrallager. Dette kan ha medført manglende 
levering på fenalår til jul. Butikken skal ifølge vår 
konsulent ha de Gildevarene som er avtalt i 
sortimentet, men vår konsulent i området vil følge 
dette tett videre." 
 
Mail frå Asgeir Svendsen 19.04.: 
"Vi opplevde en del diskusjon rundt ROS på storfe 
når vi hadde den, som gikk på "urettferdig" 
konkurranse både mht til sammenligning og 
premiering når vi ikke hadde mulighet til å sortere 
på rase. Det var bakgrunnen til at den ble fjernet i 
2009/2010 (LØFT prosessen). 
 
Det er nå utarbeidet en analyse av slaktedata 
storfe på "Min side". Her vil en få en analyse med 
tall for slaktevekt, klasse, fettgruppe, tilvekst, verdi 
pr dyr og pr kg. Analysen kan beregnes for de 
perioder produsenten ønsker, den viser verdier pr 
kategori og en kan velge rasetype. Her blir også 
egne verdier kunne sammenlignes med middel for 
Nortura i samme periode. Analysene ble lagt ut 
som en del av "Min side" i 2015. Vi har lagt inn 
noen ønsker om endringer, men disse er foreløpig 
ikke nådd opp i prioriteringen. Denne analysen vil 
være en god erstatter for ROS analysen 
 
Det er tidligere utviklet ulike rapporter for gris. 
https://medlem.nortura.no/siste-nytt/nye-
muligheter-pa-min-side-article37073-11792.html 
 
Dette er rapporter og analyser som er mer 
dynamiske enn de tidligere ROS analysene. Disse 
finner en under menyen rapporter." 
 
 
Takast med i planlegginga av kretsmøta 2017. 

 
 
 
 
 
 
Asgeir Svendsen 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Brit Kari 

 
 
 
 
 
 
19.04.16 



11 Midt -
Troms 

Kretsmøte 2017: 
• Ynskje om dagmøte annankvart år. 
 

Takast med i planlegginga av kretsmøta 2017. Brit Kari  

12 Astafjord  Julemøte/lunsj: 
• Ynskjer å vere med på krets 11 Midt-Troms sitt 

arr i Målselv. 
 
Kretsmøte 2017: 
• Vil gjerne prøve kveldsmøte. 
 

 
 
 
 
Takast med i planlegginga av kretsmøta 2017. 

Kretsleiar 
 
 
 
Brit Kari 

 

14 Narvik og 
Ballangen 

Kretsmøte 2017: 
• Vurdere dagmøte, og evt felles møte med FK 
 

Takast med i planlegginga av kretsmøta 2017. Brit Kari  

16 
Vesterålen 

Kretsmøte 2017: 
• Arrangerast på Kleiva (skule?) 
 
Etterbetaling: 
• Nortura bør overføre større andel av våre 

tilleggsytelser over til etterbetaling. Styrke 
selskapet sin egenkapital for fremtidige 
investeringer. Ønsker diskusjon vedrørende 
disponering av utbytte. 

 
 
 
 
 
Livdyr: 
• Gjøres det avtaler på egne satser vedrørende 

transport av smågris? Fikk spørsmål fra livdyr. 
Forventes at vi har like avtaler iht våre 
leveringsvilkår, og at det ikke kan gjøres interne 
avtaler ut over dette. 

 
Stoppavgift: 
• Stoppavgift bør tas ut av våre 

leveringsbetingelser, både på slaktedyr og livdyr. 
Stilles spørsmål til virkning, og det er urimelig at 

 
 
 
AU drøfta innspelet i møte 27.06. Teig Madsen 
informerte om at styret no ser på ulike måtar for 
framtidig disponering av utbytte, med tanke på å 
styrke eigenkapitalen. Dette med bakgrunn i 
rullering av medlemskapitalkonto frå 2017, 
mogeleg investering i industristruktur 
sørvestlandet, m.m. Dette er også tema i ny 
vedtekstkomité.  
AU er positiv til at styret og administrasjonen ser 
på disponering av årsresultat. 
 
 
Noen selgere og kjøpere har egne avtaler med 
transportselskap, produsent får da regning fra 
transportselskap. Transport ordnet av Nortura 
prises i henhold til gjeldende i leveringsvilkår.  
 
 
Mail frå Frode Vik 18.04: 
Vi løftet dette spørsmålet i fjor i forbindelse med 
totalgjennomgangen av leveringsbetingelsene. 
Det var unisont at vi burde fortsette med 
stoppsats. Alternativet er å øke frakttrekket 

Kretsleiar 
 
 
AU 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Hilde Stokke 
 
 
 
 
 
Frode Vik 
 
 
 
 

 
 
 
27.06.16 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
22.04.16 
 
 
 
 
 
18.04.16 
 
 
 
 



man får denne selv om man også leverer fulle 
lass. 

 
Ullskinn: 
• Hva betaler garverier når de kjøper ullskinn fra 

Nortura? 
 

 
 
 
Mail frå Lars Ivar Fause 20.04.: 
"Norilia tek 10 kr pr skinn i margin, dvs at pris frå 
garveri er:   
Pelssau kr 300 pr skinn 
Farga spælsau kr 250 pr skinn 
Villsau kr 125 pr skinn 
Dette var prisane i sesongen 2015. På farga spæl 
og villsau blir det berre tatt av skinn når det er 
avtalt med garveri. På pelssau skal alle slakteri ta 
av så mange skinn som mogeleg." 
 

 
 
 
Lars Ivar 
Fause/Finn 
Avdem 
 
 

 
 
 
20.04.16 

17 Andøy  Kjøtt i Nordland: 
• Kjøtt i Nordland (KIN) kongress bør flytte i fylket 

og også legges til Nordre Nordland. Kan få et fint 
påtrykk for blant annet storfeøkning i vårt 
område. Alle må få et eierskap til dette 
prosjektet. Holder ikke bare å ha dette i Mo i 
Rana.  

 
 
 
• Hålogalandssamlingen, er denne en erstatning 

for KIN kongressen? 
 
 
 
 
 
 
 
 
Inntransport: 
• Ønsker noen punkter som sjåfør bruker for 

vurdering om dyr er transportdyktig. Sendes over 
til kretsleder. 

 

Mail frå Arne Flatmo 11.04: 
Denne saken er nå avklart. Ståle Nordmo 
representerer nå Nordland Bondelag i 
styringsgruppa for prosjektet og styringsgruppa 
hadde møte i dag for bl a avklaring rundt 
framtidige arrangementssted de to neste år. 
Det var enstemmighet om å arrangere 
Kjøttkongressen i Mo i Rana også i 2016, mens 
den skal arrangeres i nord fylket i 2017. 
 
Mail frå Arne Flatmo 28.04: 
Hålogalandssamlinga var et arrangement som var 
etablert før prosjektet "Kjøtt i Nordland" og er et 
selvstendig arrangement. Nortura har ingen 
fremtredende rolle i HS, men vi har signalisert at 
vi om ønskelig kan bidra til et samarbeid ved bl a 
felles foredragsholdere til HS og 
"Kjøttkongressen", som er en del av prosjektet 
"Kjøtt i Nordland". 
 
Espen Holen har sendt mail 18/4 2016 til 
kretsleder med utfyllende informasjon om 
vurdering av transportdyktighet og informasjon om 
bruk av øremerker preget med tusj. 

Arne Flatmo 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Arne Flatmo 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Espen Holen 
 
 
 
 

11.04.16 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
28.04.16 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
18.04.16 
 
 
 
 



Merking: 
• Dårlige merker, og de ramler ut. Kan man kjøpe 

merker uten ind. nr og bruke tusj hvis de mister 
merkene tett før levering? 

 

 
 
 

 
 

19 Nord -
Salten 

Økologisk: 
• Har kontrakt som er begrenset til 10 dyr i året, 

hvorfor? Vil ha skriftlig tilbakemelding. Opptatt av 
å utnytte Nord-Norsk råstoff på en bedre måte 

 
 
 
 
 
Elektroniske øyremerke: 
• Blir det trekk i avregning til bonde ved bruk av 

elektroniske øremerker? 
 
 
 
Tilførselsarbeid: 
• Namngitt medlem har begynt å levere til 

konkurrent 
 

Mail frå Pål-Kenneth Løvås 31.03.16: 
"Har sendt mail til vedkommende hvordan 
rutinene er rundt innmelding av økologiske dyr, og 
at hun ikke har noe begrensninger i forhold til 
antall dyr pr. år som økologisk. Sendte henne 
også leveringsbetingelsene for økologiske slakt. 
Har ikke fått flere henvendelser fra henne så jeg 
betegner saken som besvart og OK." 
 
Mail frå Pål-Kenneth Løvås 31.03.16: 
"Ringte vedkommende opp og forklarte at 
kjøttbransjen subsidierer merker med innstøpt 
RFID merke slik at prisen for produsent blir den 
samme som uten. Han var godt fornøyd med 
svaret." 
 
Mail frå Arne Flatmo 28.04: 
Kåre Pedersen som har ansvar for storfe 
rådgivning i bl a Nord-Salten jobber allerede med 
den saken. 
 

Pål-Kenneth 
Løvås 
 
 
 
 
 
 
 
Pål-Kenneth 
Løvås 
 
 
 
 
Arne Flatmo 

31.03.16 
 
 
 
 
 
 
 
 
31.03.16 
 
 
 
 
 
28.04.16 

20 Midt -
Salten 

Kalv: 
• Må få betre samarbeid med TINE for å ivareta 

kalven 
 

Mail frå Arne Flatmo 28.04.: 
Dette jobbes det kontinuerlig med gjennom 
prosjektene "Kjøtt i Nordland" og "Økt 
grovfôrbasert kjøttproduksjon i Troms og 
Finnmark". Gjennom begge disse prosjektene 
arrangeres det ulike fagsamlinger rundt om i 
landsdelen der også kalven er tema. 
 

Arne Flatmo 28.04.16 

21 Beiarn  
 
 
 
 

Kretsmøte 2017: 
• Ynskjer møtestart kl 20. 
 

Takast med i planlegginga av kretsmøta 2017. Brit Kari  



23 Nord -
Helgeland 

Kalv: 
• Må få betre samarbeid med TINE for å ivareta 

kalven 
 

Sjå krets 20. Arne Flatmo 28.04.16 

25 Vega Livdyr: 
• Har venta på kalv i over eit år, men høyrer 

ingenting frå livdyravdelinga. 
 
 
 
 
 
Inntransport: 
• Tjøttaferja og bruken av den er viktig for hele 

Vega samfunnet. Hvorfor brukes ikke denne mer 
av Nortura da dette gir billigere inntransport. 

 

Har ikke fått kalv pga generelt underskudd på 
kalv. Vedkommende har melkebesetning og har 
ikke fått kalv når det har vært mulig pga at 
helseattester til selgere er registrert med 
sykdommer som ikke er ønskelig i 
melkebesetning. Han har venta lenge på kalv, og 
vi tar selvkritikk på at han burde fått en 
tilbakemelding fra oss på status for bestillingen.  
 
Har snakket med planlegger på Bjerka, og han 
har allerede begynt å bruke denne ferga så langt 
det lar seg gjøre. Har gitt tilbakemelding. 

Hilde Stokke 
 
 
 
 
 
 
 
 
Espen Holen 

27.04.16 
 
 
 
 
 
 
 
 
18.04.16 

27 Bindal  Livdyr: 
• Livdyromsetningen fungerer dårlig til tider. 
 

Vanskelig å gi svar på når jeg ikke vet hva man i 
dette tilfellet mener fungerer dårlig. Vi jobber 
kontinuerlig med å gi bedre service til våre 
medlemmer. I perioder med ubalanse mellom 
tilbud og etterspørsel er det utfordrende å yte god 
service. Vi driver oppsøkende virksomhet både i 
underskudd- og overskuddssituasjoner, men det 
er ikke alltid vi klarer å finne aktuelle kjøpere eller 
selgere. Vi ser også en klar trend til at kjøpere av 
livdyr stiller strengere krav til kvalitet/egenskaper 
på dyra de bestiller. Dvs at alt som er påmeldt er i 
praksis ikke alltid omsettbart. Vi jobber med å bli 
bedre på tilbakemelding til produsent ved lang 
ventetid.  
 

Hilde Stokke 27.04.16 

28 
Hattfjelldal 

Ull: 
• For lite bilar til ullinnsamlinga, skjer kvart år. 

Lammeringsleiar får ikkje kompensasjon for at 
han køyrer rundt og hentar ulla. 

 
 
 

Mail frå John Skogmo 14.06.: 
Det har i forbindelse med innsamling av 
Hattfjelldal-ulla vært gjort feilberegning av mengde 
fra transportørs side. Dette har blitt tatt opp med 
transportør, og jeg har tro på at det er i orden for 
framtida. 
 

John Skogmo 
 
 
 
 
 
 

14.06.16 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
Merking: 
• Er det ikke lov til å skrive på blanke 

erstatningsmerker på storfe hvis de har mistet et 
merke like før slakt? Vi kan jo ikke vente 3 dager 
+ på et nytt erstatningsmerke? 

 

Når det gjelder manglende oppgjør til 
lammeringleder i forbindelse med at han har stilt 
opp for å "berge" situasjonen, så skyldes det at 
det har blitt noen misforståelser rundt dette. 
Saken skal nå være løst. 
 
Mail frå Pål-Kenneth Løvås 18.04.: 
"Har gitt svar på tlf til kretsleder Olav Elsvatn at 
det ikke er tillat å skrive på blanke 
erstatningsmerker om de har mistet merke før 
slakt." 

 
 
 
 
 
 
Pål-Kenneth 
Løvås 

 
 
 
 
 
 
18.04.16 

 


